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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

Datum ingekomen vragen : 26 september 2022  
Datum GS-besluit   : 11 oktober 2022 

 

Vragen nr. 95 

Vragen van dhr. D.J. van den Berg (JA21) over afschalen productie wegens energiecrisis.  

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 
artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 
Provinciale Staten mede, dat op 26 september 2022 door het lid van Provinciale Staten, dhr. D.J. 
van den Berg (JA21), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn ingekomen. 
 

INLEIDING VRAGEN 

De energiecrisis raakt ons allemaal. Ook het bedrijfsleven en dan met name de bedrijven met een 
hoog energieverbruik worden hard getroffen. Recentelijk werden we opgeschrikt door het nieuws 
dat het Heemskerkse plantenbedrijf Floricultura vanwege de hoge energieprijzen 100 
arbeidsplaatsen moet schrappen.1 Dit brengt ons tot de navolgende vragen.  

 

 

VRAGEN INCLUSIEF BEANTWOORDING GEDEPUTEERDE STATEN 

 

Vraag 1: 

Is bij Gedeputeerde Staten bekend of er bedrijven in Noord-Holland zijn die, vanwege de hoge 
energieprijzen, productie hebben terug- en/of afgeschakeld? Zo ja, kunt u dit inzichtelijk maken?  

 

Antwoord 1: 

We zijn hier in beperkte mate bekend mee. We weten dat voor een aantal glastuinbouwbedrijven 
er sprake is van terugschaling van de productie vanwege de hoge gasprijzen. Daarnaast weten we 
dat een aantal MKB-bedrijven die veel energie gebruiken en variabele energiecontracten hebben, 
zoals bakkerijen, in problemen gekomen zijn. Wij beschikken echter niet over complete data die 
dat inzichtelijk kunnen maken.  

 

1 https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20220921_59173140  
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Vraag 2: 

Wat is de financiële impact van deze terug- en/of afschakeling op de provincie? Hoeveel verloren 
economische opbrengst brengt dit met zich mee, ten opzichte van de energieprijzen van 
september '21 (brondata CBS)? 

 

Antwoord 2: 

Deze vraag kunnen wij niet beantwoorden omdat dit apart en kostbaar onderzoek vergt waarvoor 
specifieke expertise nodig is. We denken dat de kosten en tijdsinzet die nodig zijn voor zo’n 
onderzoek, niet zullen opwegen tegen het nut dat we als provincie ervan kunnen hebben, ook 
gegeven het feit dat we geen rol hebben in het veiligstellen van betaalbare energie in de provincie.  

 

Vraag 3: 

Kan Gedeputeerde Staten een indicatie geven van het aantal arbeidsplaatsen wat door deze terug- 
en/of afschakeling verloren kan gaan in Noord-Holland?  

 

Antwoord 3: 

Zie ons antwoord op vraag 2. Voor alle duidelijkheid, net als u maken wij ons zorgen over onze 
Noord-Hollandse bedrijven en de economische schade die de energiecrisis kan aanrichten. Wij 
willen echter ook duidelijk zijn dat wij hierop geen invloed hebben. Want provincies hebben geen 
rollen, taken en bevoegdheden op gebied van de energievoorziening en ook geen mogelijkheden 
om omvangrijke steunpakketten voor bedrijven in te stellen. De rijksoverheid heeft die 
mogelijkheden wel en werkt bijvoorbeeld aan een energie-prijsplafond voor MKB-bedrijven. We 
vertrouwen erop dat het kabinet met maatregelen komt die het bedrijfsleven ruimte zullen geven.  

 

Vraag 4: 

Is Gedeputeerde Staten bereid om inzicht te verkrijgen in de lijst met bedrijven die genoodzaakt 
worden om terug- en/of af te schakelen vanwege de hoge energieprijzen? 

 

Antwoord 4: 

Ja, wij zijn op zich bereid om het ministerie van EZK te vragen om ons inzicht te geven in de lijst van 
bedrijven die verplicht kunnen worden om van aardgas af te schakelen.  

 

Vraag 5: 

a. Bent u bereid bedrijven die moeten terug- en/of afschakelen te begeleiden naar steun?  
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b. Ziet Gedeputeerde Staten bijvoorbeeld mogelijkheden om bedrijven te begeleiden naar de steun 
vanuit het Servicepunt Duurzame Energie, zoals de Webinar: Actienetwerk 15% GasTerug – 
Bewoners en bedrijven in de MRA helpen om versneld energie te besparen?  
 

Antwoord 5: 

a. Wij zijn uiteraard bereid om dergelijke bedrijven te begeleiden naar steunmogelijkheden daar 
waar dat binnen onze mogelijkheden ligt. Mocht de rijksoverheid besluiten tot het instellen van 
bepaalde ondersteuningsinstrumenten, dan is het gebruikelijk dat daarvoor ook loketten 
worden ingericht. Mocht dat zover komen, dan kunnen we bijvoorbeeld de informatie bundelen 
en doorverwijzen naar de juiste loketten, zoals we dat ook gedurende de coronacrisis hebben 
gedaan.  

b. Nee, helaas is het huidige Servicepunt Duurzame Energie daar niet geschikt voor. De focus van 
het Servicepunt Duurzame Energie ligt op het ondersteunen van gemeenten bij het 
verduurzamen van gebouwde omgeving. Het Servicepunt Duurzame Energie heeft daarom geen 
uitgebreid netwerk van MKB-bedrijven en is voor hen ook geen logisch loket. Sommige regio’s 
zoals West-Friesland hebben bedrijvenloketten georganiseerd, maar daar heeft de provincie 
geen invloed op. Voor de provincie zijn er misschien mogelijkheden zoals het Programma 
Innovatief en Investeringsgereed MKB (PIM) of andere organisaties die meer op het 
bedrijfsleven gericht zijn.  Mocht die situatie zich voordoen, dan zullen we de mogelijkheden 
verkennen. Daarnaast hebben we instrumenten beschibaar om bedrijven te helpen met 
verduurzamingsmaatregelen. Daarvoor bieden de uitvoeringsregelingen HIRB+ Duurzaamheid 
(Herstructurering en Innovatief Ruimtegebruik Bedrijventerreinen) en SON (Subsidie 
Oplossingen bij Netcongestie) mogelijkheden. Ook zetten wij het PHB (Projectbureau 
Herstructurering Bedrijventerreinen) en ONHN (Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord) in 
om verduurzaming op bedrijventerreinen, met name via energiecollectieven, aan te jagen.  

 

 




